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Voorwoord 
 

Zo vers in het nieuwe jaar kan en wil ik niet anders dan op deze plek iedereen alle moois voor 2025 

toewensen. Al bedenk ik me daar dit jaar nadrukkelijker dan anders bij, dat wensen allerminst 

automatisch realiteit zijn. Het gevoel is: 2025 vergt misschien wat meer nog dan andere jaren om er 

ook echt wat moois van te maken. 

 

Ik weet niet hoe het u vergaat, maar om mij heen zie ik dat nogal wat mensen met zorgen dit nieuwe 

jaar zijn ingestapt. De politieke situatie in de wereld geeft daar aanleiding toe, en de verharding van 

de maatschappij in ons eigen land niet minder.  

Een aantal gemeenten heeft zich gelukkig - en inmiddels met hoopgevend succes - teweergesteld 

tegen het voornemen van het huidige kabinet om de 'bed-bad-brood-regeling' af te schaffen. Maar 

de ambitie is dus kennelijk om de aller-kwetsbaarsten in dit land zo hard mogelijk te raken. Maak je 

dan maar eens geen zorgen. 

 

De eerste zondag van het nieuwe jaar begon met een laagje sneeuw. En hoewel dat er ’s ochtends 

prachtig uitzag – lang bleef het niet liggen - zullen sommigen toch meteen met angst en beven aan 

hun gasrekening hebben moeten denken. Als deze sneeuw de voorbode was van een nog lange en 

koude winter, dan kon het financieel nog wel eens heel moeilijk gaan worden. De berichten in het 

nieuws waren al onheilspellend geweest: de gasprijs stond bij het ingaan van het nieuwe jaar op 

recordhoogte.  

 

In het besef dat het heel vaak niet genoeg kan zijn, zal Antonius Gemeenschap ook in 2025 weer 

doen waar we goed in zijn: samen met anderen aandacht vragen voor kwetsbaren en waar kan 

helpen. Onze vrijwilligers van Antonius Kookt staan klaar voor de maaltijden die ze voor 

verschillende doelgroepen maken. We blijven strijden tegen kinderarmoede als initiatiefnemer en 

partner in de Haarlemse Alliantie Tegen Kinderarmoede. En als Haarlems ambassadeur van de 

vrede gaan we de Vredesweek weer organiseren, waarin we in diversiteit de gemeenschappelijkheid 

zullen blijven onderstrepen – juist nu.  

 

Dat we in deze nieuwsbrief prachtig nieuws kunnen vertellen over een grote wens die we komend 

jaar zeker werkelijkheid kunnen maken, helpt enorm. Het Roelof Fonds heeft genoeg geld bij elkaar 

om al dit jaar de eerste jongeren met een extra beurs aan een studie te krijgen – een studie die ze 

anders niet hadden aangedurfd.  

Ja. We gaan er alles aan doen om van 2025 een mooi jaar te maken. Toch?  

 

 

Wim Blüm 

voorzitter  

 

 

 

 

 

 

In deze nieuwsbrief: 

 

- Meer over het Roelof Fonds 

- De Jongerenraad volop in beweging 

- Een heel jaar Zonnelied 

- Recordopbrengst Santa Run 

- Kwartaalrecept: chocoladetaartje 



Meer over het Roeloffonds: we kunnen van start 
 

Nog geen jaar nadat we vorig voorjaar het Roelof Fonds stichtten, kunnen we nu al, aan het begin 

van dit jaar zeggen: we kunnen daadwerkelijk van start. Onder meer dankzij een hartverwarmend 

aantal donaties hebben we genoeg geld bij elkaar om in september de eerste jongeren aan een studie 

te laten beginnen, die daarvoor met het fonds financieel worden geholpen en waarbij ze praktische 

ondersteuning krijgen van een begeleider. 

   

Voor de schoolcarrière maakt het helaas nog altijd veel uit 

waar je wieg staat. Wetenschappelijk onderzoek laat dat 

zien, maar als Antonius weten we het ook uit onze eigen 

ervaringen binnen de Haarlemse Alliantie tegen 

Kinderarmoede. Nogal wat jongeren hebben alle talent om 

na de middelbare school te gaan studeren, maar hun 

sociaaleconomische situatie weerhoudt ze. En dat is 

schrijnend.  

Roelof ten Broeke, onze penningmeester van wie wij in het 

voorjaar 2024 veel te vroeg afscheid moesten nemen, wilde 

niets liever dan iets aan deze situatie doen. Het fonds draagt 

niet voor niets zijn naam. In zijn naam werken we aan wat 

hij op dit gebied voor ogen had. 

 

We hebben voor dit project nadrukkelijk gekeken naar het 

mooie werk dat Stichting Anne-Bo op dit gebied in Haarlem 

doet. Omdat Anne-Bo zich uitsluitend richt op meiden, ligt 

onze focus in eerste instantie op het helpen van jongens.    

 

De steun gaat over meer dan geld alleen, al is geld wel een belangrijke. Studerende jongeren kunnen 

in Nederland gebruik maken van een basisbeurs en eventueel een aanvullende beurs krijgen. Maar 

daarmee ben je er niet. En niet in elk gezin is financiële ondersteuning een optie, waarbij de angst 

van deze jongeren om zich in de schulden te steken in de praktijk betekent dat ze van een studie 

afzien. 

Antonius wil voor deze jongeten een extra een beurs beschikbaar stellen van 10.000 euro per 

jongere - het bedrag is gebaseerd op ongeveer vier keer collegegeld voor een jaar. Het geld wordt 

ook in vier jaarlijkse termijnen van 2.500 euro beschikbaar gesteld en uitsluitend voor 

studiedoeleinden. 

Daarnaast gaan we ervoor zorgen dat deze studenten persoonlijke begeleiding krijgen van een 

mentor: iemand die hen in het studietraject en op gebied van persoonlijke ontwikkeling ondersteunt. 

Nu we zeker weten dat we financieel gezien in september kunnen starten met de eerste vier 

jongeren, zijn we nu keihard bezig om jongeren te selecteren en te koppelen aan een voor geschikte 

mentor. En dat is mooi werk.   

 

 

Opbrengst Champagne-Actie 

In de nieuwsbrief van november konden we melden dat serviceclub de Tafelronde van Santpoort het 

Roelof Fonds had uitgekozen voor hun jaarlijkse DecemberChampagne-Actie. Met de verkoop van 

fraaie champagnes is geld ingezameld voor ons fonds. Uiteraard hebben wij zelf ook onze 

familieleden, vrienden en kennissen aangesproken om tot een mooi resultaat te komen. Welnu: dat 

overtrof onze stoutste verwachtingen. Vlak voor kerst kregen we bericht over de totale opbrengst 

die ten goede komt aan het Roelof Fonds: 12.921,- euro! Dat is ruim het bedrag dat we nodig 

hebben om één jongere vier jaar lang financieel te ondersteunen bij zijn studie. 



 
 

De Jongerenraad 24/25 in de raadszaal. 
 

 

Haarlemse Jongerenraad volop in beweging 
 

Elk jaar zien we de Haarlemse Jongerenraad groeien. Of beter gezegd: de impact die de raad heeft: 

op de jongeren zelf, op ons en op Haarlem. Zo heeft het stadsbestuur het initiatief dat in 2019 van 

start ging inmiddels stevig omarmd. 

 

De afgelopen jaren kwamen vanuit de raad diverse onderwerpen die aandacht verdienden. Ook dit 

schooljaar wordt daar inmiddels alweer stevig aan gewerkt. Leerlingen van het ECL, het Schoter, 

Sancta en Coornhert, maar ook twee leden die zijn voortgekomen uit de Kinderraad – het jongere 

zusje van de Jongerenraad – werken momenteel aan het uitwerken van een longlist aan ideeën die 

Haarlem een stukje mooier moeten maken - voor met name jongeren.  

Een greep uit de thema’s die na de eerste sessies boven kwamen drijven: het opzetten van een 

lotgenotenroep voor jongeren met ADHD, aandacht voor vrijetijdsbesteding, menstruatiearmoede 

en gezondheid (zowel mentaal als fysiek). 

 

Uiteindelijk zal de Jongerenraad, net als eerdere jaren, aan het eind van het schooljaar – 

gezamenlijk - een van de ideeën naar voren schuiven. De gemeenteraad en het college van B en W 

van Haarlem hebben eerder uitgesproken, dat ze zich aan die voordracht van de raad zullen 

committeren. Dat betekent, dat er ook daadwerkelijk werk gemaakt zal worden van de uitspraak van 

de Jongerenraad. 

 

De eerlijkheid gebiedt te zeggen, dat dat in de praktijk nog niet altijd even zichtbaar is. De 

praktische uitvoering van een idee, hoe goed ook, is ook niet altijd even eenvoudig. Vanwege de 

jaarlijkse wisseling van samenstelling van de Jongerenraad, neemt die na een voltooid jaar ook 

eigenlijk afstand van het initiatief. Een nieuwe Jongerenraad gaat immers met een volgend plan aan 

de slag.   

 

Om ervoor te zorgen dat ideeën uit de Jongerenraad – ondanks ieders beste bedoelingen – daardoor 

niet toch op de lange baan worden geschoven en uiteindelijk in vergetelheid verdwijnen, hebben 

drie gemeenteraadsleden het nu op zich genomen om de voortgang ervan in de gaten te houden. Het 

gaat om Joris Krouwels van D66, Petra Oppenhuis van het CDA en Arwen Scholten Jouw Haarlem. 

Daar zijn we uiteraard heel blij mee.   

 

 

 



Een heel jaar Zonnelied – 800 jaar nadat Franciscus het schreef 

 

 



Het is dit jaar precies achthonderd jaar geleden dat Franciscus van Assisi zijn ‘Zonnelied’ of 

‘Loflied op de Schepselen’ schreef. Antonius zou Antonius niet zijn als we daar niet uitgebreid bij 

stil zal staan komende maanden.  

 

Dat doen we door elke derde zaterdag van de maand tijdens onze Aperitief voor de Ziel steeds een 

andere strofe van het lied nader te belichten. Dat het lied precies twaalf strofen telt, komt daarbij 

wel zo goed uit. Het lied zingen we maandelijks in zijn geheel. 

 

Franciscus schreef het Zonnelied in 1225 op zijn ziekbed in San Damiano – een jaar later zou hij 

overlijden, 44 jaar oud. Hij prijst God in de tekst voor alles op aarde: voor de zon, de lucht, alle 

dieren en alle bomen en planten. Het geheel ademt een diepe bewustwording van Gods schepping in 

al zijn facetten. 

 

Franciscus schreef de tekst in het Latijn. Er zijn allee in het Nederlands diverse vertalingen 

verschenen. Een aantal daarvan is met name gericht op het daadwerkelijk zingbaar maken van de 

tekst. Zo maakte de Nederlandse schrijfster, musicologe, cultuurhistorica en hoogleraar Hélène 

Nolthenius in 1948 een berijming die op muziek werd gezet door de musicoloog en Franciscaner 

Eliseus Bruning. De berijming die de dichter en historicus Jan Willem Schulte Nordholt maakte, is 

opgenomen als gezang 400 in het Liedboek voor Kerken: ‘Almachtige verheven Heer, halleluja’. De 

muziek daarbij wordt gebruikt is die van een Duitse hymne uit 1623: ‘Lasst uns erfreuen’. Een veel 

gezongen versie is ook die van de vorig jaar januari overleden minderbroeder Kapucijnen Richard 

van Grinsven: ‘Geprezen, o Heer, en geloofd en gedankt, om de schepselen die u dienen...’ 

 

De eerste Aperitief voor de Ziel waarin het Zonnelied een mooie plaats krijgt, is zaterdag 18 januari 

om 16 uur in de Oud-Katholieke Kerk aan de Kinderhuissingel 74 in Haarlem.  

 

 

 

 

 

 

Santa Run tegen kinderarmoede: 46.450 euro 
 

Eind 2023 konden we onze 

ogen al bij niet geloven toen 

ze zagen wat de Haarlemse 

Santa Run had opgebracht – 

33.527 euro was dat toen. 

Afgelopen kerst werd de 

hoogte van dat bedrag enorm 

overtroffen. De honderden als 

kerstmannen, kerstelfjes, 

rendieren en anderzijds 

verklede lopers liepen in totaal 

niet minder dan 46.450 euro 

bij elkaar. Dat bedrag gaat ook 

dit jaar naar drie doelen ter 

bestrijding van kinderarmoede 

in Haarlem, te weten: ShareLocal, Stichting Anne-Bo en de Haarlemse Alliantie Tegen 

Kinderarmoede, waarvan wij zelf de initiatiefnemer zijn. Hartverwarmend! 

 

 

https://nl.wikipedia.org/wiki/Nederland
https://nl.wikipedia.org/wiki/Schrijfster
https://nl.wikipedia.org/wiki/Musicologie
https://nl.wikipedia.org/wiki/Cultuurgeschiedenis


Recept van het Kwartaal: makkelijk chocolade taartje  (2 - 3 personen) 
 

 
 

Dit kleine taartje heb je met een handomdraai bereid, de intense chocolade smaak en de gesmolten 

stukjes mars maken iedereen blij op een koude winterdag. 

 

Ingrediënten: 

100 gram 70% pure chocolade 

60 gram gezouten roomboter 

50 gram suiker 

1 groot ei 

30 gram bloem 

1 theelepel bakpoeder 

1 snufje zout 

1 mars 

 

Benodigdheden: 

Oven, springvormpje 15cm of ovenschaaltje 10 bij 20 cm, bakpapier, zeefje, spatel, garde, pannen 

(of pan en kom zolang je de chocolade maar au bain marie kan smelten), kom om in te mengen,  

satéprikker/cocktailprikker (vorkje werkt ook). 

 

 

Bereiding: 

Verwarm de oven voor op 180 graden en bekleed de bakvorm met bakpapier. 

Smelt de chocolade met de roomboter au bain marie en laat wanneer gesmolten ca 10 minuten 

afkoelen.  

Dit is het moment om het ei met de suiker in de mengkom goed door te kloppen tot een mooi 

schuimig geheel. Houd het zeefje boven eier-suikermengsel en voeg bloem, bakpoeder en zout toe. 

Klop goed door met de garde. 

 

Spatel nu alle inmiddels gesmolten heerlijkheid in de mengkom en klop nog eens goed door tot alles 

in elkaar is opgenomen. 

 

Schep/spatel dit ‘deeg’ in de bakvorm. Snijd de mars in reepjes van 1/2 cm en druk die verspreid in 

het deeg. 

Schuif het geheel in de voorverwarmde oven en bak ca 25 minuten. 

Controleer na 20 minuten de gaarheid door een satéprikker erin te prikken op een plek waar GEEN 

mars zit. Als de prikker er bijna droog of droog uit komt is het gaar. 

Laat zeker een uur afkoelen voordat je gaat serveren. 

 

Serveertip: 

Meng 2 eetlepels crème fraiche met 1 eetlepel jam naar keuze(ik kies aardbei of kersen) in een 

kommetje en serveer als optie om op het taartje te smeren. 

 

 

Eet smakelijk! 


